
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 14.06.2023 roku. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Dyskusja nad informacją o zasobach Ośrodka Pomocy Społecznej. 

6. Dyskusja nad tematem windy w szkole w Chludowie. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 

zatwierdzony jednomyślnie.  

 

Ad. 5.  

OPS K. Dzioch przedstawiła i omówiła proces tworzenia „Oceny zasobów pomocy społecznej”. 

Zgodnie z art. 16a ustawy z 12 marca 2904 r. o pomocy społecznej gmina i powiat oraz samorząd 

województwa zobowiązani są do sporządzenia zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społeczno-demograficznej, która w szczególności winna obejmować: infrastrukturę, 

kadrę, organizacje pozarządowe, nakłady finansowe ponoszone na zadania pomocy społecznej oraz 

informacje o zasobach i rodzinach korzystających z pomocy społecznej. W Ocenie prezentowane są 

szczegółowe dane o: sytuacji demograficznej, rynku pracy, infrastrukturze społecznej, korzystających z 

pomocy i wsparcia, świadczeniach pomocy społecznej, zasobach instytucjonalnych pomocy i wsparcia, 

kadrze pomocy społecznej, środkach finansowych na wydatki w pomocy społecznej i innych obszarach 

polityki społecznej w budżecie jednostki samorządu terytorialnego, aktywności projektowo-

konkursowej jednostki organizacyjnej pomocy społecznej, współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w obszarze pomocy i wsparcia gminy Suchy Las. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała o świadczenia pieniężne i niepieniężne (str. 18). Przewodnicząca 

wyraziła swoje zdziwienie, ponieważ do tej pory sądziła, że większość świadczeń OPS jest pieniężnych. 

OPS K. Dzioch odpowiedziała, że świadczenie niepieniężne, to np. posiłki, usługi opiekuńcze, opłaty za 

domy pomocy społecznej. System przedstawia w Ocenie liczbę świadczeń w roku z liczbą godzin usług 

opiekuńczych. Świadczenia pieniężne, to ilość wypłaconych zasiłków. Świadczenia pieniężne w liczbie 

są mniejsze od niepieniężnych, bo tak to odczytuje system. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała, czy OPS widzi niepokojące trendy na podstawie omawianych 

sprawozdań? OPS K. Dzioch odpowiedziała, że raczej nie. Świadczenia pieniężne utrzymują się na 

podobnym poziomie od 2 – 3 lat. Wzrasta natomiast liczba osób korzystających z usług opiekuńczych i 

z pobytów w domach pomocy społecznej.  



Radny Z. Hącia zapytał, czy bezdomnych przybywa czy ubywa? OPS K. Dzioch odpowiedziała, że jest to 

liczba na którą Ośrodek nie ma wpływu, ponieważ część osób bezdomnych przybywa z Poznania i część 

osób często się przemieszcza. Jest podpisana umowa ze schroniskiem w Gościejewie, która zabezpiecza 

potrzeby osób bezdomnych w przypadku kiedy te osoby wyrażą taką wolę. W okresie jesienno-

zimowym osoby bezdomne zajmujące lokale niemieszkalne są doglądane przez pracowników OPS w 

asyście straży gminnej i policji, żeby nie dopuścić do zamarznięcia tych osób bezdomnych.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała o bieżącą współpracę z policją (w światle toczącej się dyskusji na 

temat budowy nowego komisariatu). OPS K. Dzioch odpowiedziała, że zadaniem Ośrodka jest 

prowadzenie procedury Niebieskich Kart, która zakłada ścisłą współpracę z policją. Pani Dzioch nie 

wyobraża sobie sytuacji, że ta współpraca, która przez lata ewaluowała i w tej chwili jest na bardzo 

dobrym poziomie (wypracowane procedury i brak jakichkolwiek problemów we współpracy) zmienia 

się i dzielnicowi przebywają gdzie indziej lub mają tylko dyżury na terenie gminy. Nie zdarzyło się, żeby 

Ośrodkowi odmówiono w momencie, kiedy pracownicy proszą o asystę policji. Współpraca Ośrodka z 

policją jest wzorcowa.  

Radny Z. Hącia oznajmił, że utrata możliwości posiadania komisariatu na terenie gminy Suchy Las 

doprowadziłaby do sytuacji takiej, że bezpieczeństwo mieszkańców byłoby bardzo mocno ograniczone.  

Ad. 6. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała LARG G. Masłowskiego na jakim etapie jest gmina jeśli chodzi o 

budowę windy w szkole w Chludowie i poprosiła o przedstawienie całego procesu budowy 

rozpoczynając od pierwszego przetargu.  

LARG G. Masłowski omówił proces budowy windy: 

• 29.03 pierwsze otwarcie ofert, dwie oferty: kwota 947 900 zł i 997 432 zł – przekraczające o 

ok. 10-11% świeży kosztorys, który jest na 850 tys. zł. Wójt zdecydował o unieważnieniu 

postępowania i po 2-3 dniach ogłoszono kolejne postępowanie na które nikt nie złożył oferty. 

• Pomiędzy pierwszym, a drugim postepowaniem na wniosek wójta i referatu wprowadzono 

liberalizację umowy usprawniając przyszły proces budowy i rozliczeń (wprowadzono płatności 

miesięczne za roboty budowlane), co niestety nie spowodowało żadnego efektu.  

• Pomiędzy postepowaniami nie było żadnych pytań. 

• Ogłoszono nowe postępowanie ze zwiększeniem +/- 500 tys. zł. Stać teraz spółkę na windę za 

ok. 850 tys. zł.  

• Między drugim, a trzecim postępowaniem pojawiła się nowa firma zadająca pytania. Odbyła 

się też wizja lokalna. LARG G. Masłowski wyraził nadzieję na pojawienie się oferty ze strony tej 

firmy. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała dlaczego na bip spółki LARG nie ma pierwszego postępowania 

przetargowego? LARG G. Masłowski odpowiedział, że postepowanie prawdopodobnie zostało zdjęte 

ze strony. Nie musi ono wisieć do końca i dodał, że w momencie unieważnia postępowanie, można je 

zdjąć z bip. 

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała, czy nastąpiła jakaś istotna zmiana w opisie przedmiotu 

zamówienia pomiędzy pierwszym, a drugim przetargiem? LARG G. Masłowski odpowiedział, że oprócz 

tej o której wspomniał powyżej, to nie i dodał, że jeśli chodzi o same urządzenie i roboty, to nie 

nastąpiła zmiana w opisie. Obecny zakres jest zakresem minimalnym, aczkolwiek niestety jest 



zakresem szerokim. Pierwsze wskazanie na 530 tys. zł. było za niskie i prezes LARG to zawsze 

podkreślał, w każdym raporcie do gminy. Budowana winda, to nie jest samodzielny dźwig w rozumieniu 

technicznym, a jest to z technicznego punktu widzenia - przebudowa szkoły. 65% kosztorysu, to sam 

dźwig, a reszta to roboty w szkole. Windy nie da się zbudować na zewnątrz ze względu na plan 

miejscowy obowiązujący na działce szkolnej. Winda musi skomunikować wszystkie piętra szkoły. 

Funkcjonalność windy będzie bardzo wysoka.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała jaka jest szansa, że w nowym roku szkolnym winda będzie 

funkcjonować? LARG G. Masłowski odpowiedział, że szansa jest niestety żadna. Do 6 miesięcy jest czas 

na roboty budowlane związane ze wszystkim, co jest potrzebne pod pozwolenie na użytkowanie i 1 

miesiąc na odbiory. Prezes LARG dodał, że jeżeli pojawi się oferta (otwarcie ofert w dniu 15.06) i jeżeli 

będzie inwestycję realizowała dobra i rozsądna firma to sądzi, że w tym roku formalnie winda jest do 

uruchomienia. Dobra informacja jest taka, przy wyżej wymienionym założeniu, że największy ciężar 

prac konstrukcyjnych odbędzie się w okresie letnim, czyli bezszkolnym. Należy założyć grudzień na 

zakończenie prac i odbiory.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała co się wydarzy, jeśli nie wpłynie żadna oferta? Czy można zrobić 

windę z „wolnej ręki” i samemu poszukać wykonawcę? LARG G. Masłowski odpowiedział, że nie wie. 

Nie posiada takiego scenariusza. Jeśli chodzi o „wolą rękę”, to jest taka możliwość. Należy to wcześniej 

sprawdzić, ale prawdopodobnie istnieje możliwość „wolnej ręki” przy braku ofert.  

Przewodnicząca J. Radzięda zaznaczyła, że budowa windy jest na tyle istotną inwestycją, że jeśli będzie 

trzeba, to rada dołoży 100-200 tys. zł.  

LARG G. Masłowski oznajmił, że dla niego projekt jest bardzo ważny i nie wie z czego wynika fakt, że 

brakuje chętnych na wykonanie omawianej inwestycji. Okres sprzyja, dokumentacja jest jasna, umowa 

jest prosta, kary są w miarę niskie, a pytań nie było.  

Przewodnicząca J. Radzięda poprosiła prezesa LARG o przygotowanie na najbliższą sesję 22.06 br. 

pełnego zestawu informacji dla pana wójta, ponieważ radni na pewno będą pytać o budowę windy w 

szkole w Chludowie.  

Ad. 7. 

Radny Z. Hącia poinformował członków komisji, że rozpoczęła się przebudowa boiska przy szkole 

podstawowej w Chludowie.  

Przewodnicząca J. Radzięda w imieniu Młodzieżowej Rady Gminy zaprosiła radnych na konsultacje 

młodzieżowe dotyczące terenu przy ul. Tysiąclecia w Chludowie. Radny Z. Hącia dodał, że problem 

boiska przy ul. Tysiąclecia jest bardzo ważny ze względu na to, że ma służyć do gry w piłkę nożną, ale 

ma służyć również strażakom do ćwiczeń.  

Ad. 8 - 9. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 

 


